

# 6. Flåhultstigen 3 km



VILLA STENHUSET



OBBHULTS GÅRD



Start vid Stigs MC- & Motormuseum, Lat: 57,126518° Lon: 12,532203° (WGS 84)

Start from Stig's MC and Motor museum, Lat: 57,126518° Lon: 12,532203° (WGS 84)

Start vid Stigs MC- och Motormuseum, Lat: 57,126518° Lon: 12,532203° (WGS 84)

Sankmark  
Annan öppen mark  
Barr- och blandskog  
Lövskog

Wet ground  
Other open ground  
Coniferous and mixed forests  
Deciduous forest

Sumpfjällgelände  
Sonstiges öppet område  
Nadel- och Mischwald  
Laubwald

1:10 000



## Flåhultstigen

Järnvägen Varberg – Åtran anlades i början av 1900-talet som en förbindelse mellan kust och skogsbygd. Den invigdes den 1 april 1911 och var i bruk under 50 år. Hållplatser fanns i Obbhult och Åkulla.

Från Flåhult kan man ta banvallen västerut till Obbhult där Obbhults gård samt Villa Stenhuset är beläget. Banvallen är delvis insprängd i berget och där hänger istapparna som konstverk under vinterkalla dagar.

## Stigs MC- och Motormuseum

Här finns intressanta samlingar av motorcyklar, mopeder och cyklar, maskiner, husgeråd, radio, telefoner, tröskverk och tändkulemotor.

Sommartid erbjuds kaffeservering och enkel övernattnig.

070-258 97 92, [www.stigsmcmuseum.com](http://www.stigsmcmuseum.com). Ring för öppettider.

## Obbhults gård

Obbhultsgård ligger högt i ett böljande landskap. På den kringbyggda gården från 1746 finner ni ett café där det serveras hembakat som ni kan njuta av i trädgårdscaféet. I butiken på logen hittar ni antikviteter, utvald heminredning och växter. Öppet lördagar och söndagar från mitten av maj till mitten av augusti 10-16. 070-247 43 39, [www.obbhultsgard.com](http://www.obbhultsgard.com).

## Villa Stenhuset

Unik konferens- och gårdshotell. Endast förbokade sällskap. 0703-47 30 90, [www.villastenhuset.se](http://www.villastenhuset.se).

### FLÅHULTSTIGEN

The Varberg to Åtran railway was laid down at the start of the 20th century as a link between the coast and forest inland. It was officially opened on April 1, 1911 and was used for 50 years. There were stops in Obbhult and Åkulla.

From Flåhult you can walk or bike along the former railway embankment west to Obbhult where Obbhult's farm and Villa Stenhuset are located. The embankment takes you partly through blasted rock where icicles hang like artwork on cold winter days.

### STIG'S MC AND MOTOR MUSEUM

Interesting collections of motorcycles, mopeds and bicycles, machines, house utensils, radios, telephones, thrashers and ignition motors on display. Coffee served and basic accommodation available in the summer. Phone +46 702589792 for opening hours. [www.stigsmcmuseum.com](http://www.stigsmcmuseum.com).

### OBBHULTS GÅRD

Obbhultsgård farm is located high up in a landscape of rolling hills. On the nearby farm from 1746 you will find a café where you can enjoy home-baked goods in the garden café. At the store in the barn you will find antiques, select home furnishings and plants. Open Saturdays and Sundays from mid-May to mid-August, 10 am-4 pm. +46 70-2474339, [www.obbhultsgard.com](http://www.obbhultsgard.com).

### VILLA STENHUSET

+46 703-47 30 90, [www.villastenhuset.se](http://www.villastenhuset.se).

### FLÅHULTSTIGEN

Die Eisenbahnstrecke Varberg – Åtran wurde Anfang des 20. Jhs. als Verbindung zwischen Küste und Waldland gebaut.

Von Flåhult aus erreicht man Obbhult über den Bahndamm in Richtung Westen; dort liegen der Hof Obbhultsgård und Villa Stenhuset. Der Bahndamm wurde teilweise in den Berg hineingesprengt und an Wintertagen hängen Eiszapfen wie Kunstwerke von der Decke.

### STIGS MC- UND MOTORMUSEUM

Dieses Museum wartet mit interessanten Motorrädern (MC), Mopeds und Fahrrädern sowie allerlei Maschinen, Haushaltsgeräten, Radios, Telefonen, Dreschmaschinen und einem Glühkopfmotor auf. Zum Sommerangebot gehören ein kleines Café sowie einfache Übernachtungsmöglichkeiten.

+46 702589792. [www.stigsmcmuseum.com](http://www.stigsmcmuseum.com). Fragen Sie nach unseren Öffnungszeiten

### OBBHULTS GÅRD

Der Hof Obbhultsgård liegt weit oben in einer hügeligen Landschaft. Auf dem umgebauten Hof von 1746 finden Sie ein Café, in dem Sie hausgemachtes Gebäck im Gartencafé genießen können. Im Hofladen in der Scheune finden Sie Antiquitäten, ausgewählte Einrichtungsgegenstände und Pflanzen.

Öffnungszeiten: Von Mitte Mai bis Mitte August, Samstag und Sonntag 10 bis 16 Uhr.

+46 70-24 74 339, [www.obbhultsgard.com](http://www.obbhultsgard.com).

### VILLA STENHUSET

+46 703 47 30 90, [www.villastenhuset.se](http://www.villastenhuset.se).